

124), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/975) and in particular that:

(a) The petitioner has received all back payments to which he is entitled as a former employee of the pre-war Italian Administration,

(b) The question of payment of war damages suffered by Somalis during the Second World War is being examined by the competent organs of the Italian Government, which is to bear the costs of eventual indemnities,

(c) The petitioner's allegation that his rights have not been acknowledged on account of his affiliation to the Somali Youth League is unfounded,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will notify the petitioner without delay when a decision on his war-damage claim is reached by the competent organs of the Italian Government;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

544 (XI). Petition from Messrs. Farah Mohamed, Mohamed Ali and Jama Adeh (T/Pet.11/125) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Messrs. Farah Mohamed, Mohamed Ali and Jama Adeh (T/Pet.11/125), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/967, T/975 and T/982) as well as of the oral statement⁷⁸ of the special representative, in particular that:

(a) The petitioners' allegations regarding arbitrary dismissal of Somali members of the police force are unfounded,

(b) A condition imposed on Somalis when they enter the police force is that they shall not engage in political activities,

⁷⁸ See document T/C.2/SR.22.

sultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le pétitionnaire a reçu tous les rappels de solde auxquels il avait droit pour avoir été avant la guerre au service de l'Administration italienne,

b) La question des indemnités pour les dommages de guerre subis par des Somalis au cours du dernier conflit mondial est actuellement examinée par les organes compétents du Gouvernement italien, à qui incombera la charge des indemnités éventuelles,

c) L'affirmation du pétitionnaire selon laquelle ses droits n'auraient pas été reconnus en raison de son affiliation à la Ligue de la jeunesse somalie est dénuée de fondement,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration fera connaître immédiatement au pétitionnaire la décision que les organes compétents du Gouvernement italien prendront en ce qui concerne sa demande d'indemnisation pour dommages de guerre;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

544 (XI). Pétition de MM. Farah Mohamed, Mohamed Ali et Jama Adeh (T/Pet.11/125) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de MM. Farah Mohamed, Mohamed Ali et Jama Adeh (T/Pet.11/125), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/967, T/975 et T/982), ainsi que de la déclaration verbale⁷⁸ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les allégations du pétitionnaire concernant le renvoi arbitraire de membres somalis du corps de police sont sans fondement,

b) L'une des conditions imposées aux Somalis quand ils entrent au corps de police est de ne pas se livrer à des activités politiques,

⁷⁸ Voir le document T/C.2/SR.22.

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;
2. *Further draws the attention* of the petitioners to the following recommendation on the administrative service adopted by the Council at its eleventh session:

"The Council, noting with satisfaction the measures taken by the Administering Authority to increase the participation of Somalis in the administrative service as, for example, the assignment of Somalis to more responsible posts such as chiefs of sections in the Central Administration, executive assistants to Residents, and officers in charge of Customs, Post Offices and Police services, expresses the hope that the Administering Authority will be able to extend such measures throughout all the administrative services."

3. *Recommends* that the Administering Authority continue to take measures to dissipate the feeling on the part of the Somali Youth League that their party is discriminated against;
4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

545 (XI). Petition from Mr. Ahamed Mohamed Ulo (T/Pet.11/126) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Mr. Ahamed Mohamed Ulo (T/Pet. 11/126), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/975) and in particular that:

- (a) The appropriate commission, having examined the petitioner's claim to a pension, determined that he was discharged from the army in 1939 with no right to a pension and that therefore no pension was due him during the war years,
- (b) The question of payment of war damages suffered by Somalis during the Second World War is being examined by the competent organs of the Italian Government, which is to bear the costs of eventual indemnities,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;
2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will notify the petitioner without delay

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Attire en outre l'attention* des pétitionnaires sur la recommandation suivante que le Conseil a adoptée à sa onzième session au sujet des services administratifs:

"Le Conseil, notant avec satisfaction les mesures prises par l'Autorité chargée de l'administration en vue d'augmenter la participation des Somalis dans les services administratifs et notamment la nomination de Somalis à des postes de direction tels que ceux de chef de section à l'Administration centrale, d'adjoint administratif d'un des Résidents et de préposé d'un bureau de postes, d'un bureau de la douane ou d'un poste de police, exprime l'espoir que l'Autorité chargée de l'administration pourra étendre ces mesures à tous les services administratifs";

3. *Recommande* à l'Autorité chargée de l'administration de continuer à prendre toutes mesures utiles pour faire disparaître, parmi la Ligue de la jeunesse somalie, le sentiment que ce parti fait l'objet de mesures discriminatoires;
4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

545 (XI). Pétition de M. Ahamed Mohamed Ulo (T/Pet.11/126) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de M. Ahamed Mohamed Ulo (T/Pet.11/126), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), d'où il ressort notamment ce qui suit:

- a) La commission compétente, ayant examiné la demande de pension formulée par le pétitionnaire, a établi qu'il avait été licencié de l'armée en 1939 sans droit à pension et qu'en conséquence aucune pension ne lui était due pendant les années de guerre,
- b) La question des indemnités pour les dommages de guerre subis par des Somalis au cours du dernier conflit mondial est actuellement examinée par les organes compétents du Gouvernement italien, à qui incombera la charge des indemnités éventuelles,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;
2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration fera connaître immédiatement au pétition-